

獎學金專區

本校每年提供各項優秀及弱勢學生獎助學金合計高達台幣5千萬
Each year, CJCU offers a total scholarship up to NT\$50 million dollars for both outstanding and disadvantaged students.

繁星

- 凡以繁星推薦方式分發本校，且：
 - (1)「在校學業成績」排名全校前 20%；
 - (2)大學入學學科能力測驗，總級分超過 5 級分(含)
- 獎學金每學期 5 萬元。

繁星

- 凡以繁星推薦方式分發本校，且：
 - (1)「在校學業成績」排名全校前 40%；
 - (2)大學入學學科能力測驗，總級分超過 4 級分(含)
- 獎學金每學期 3 萬元。

個人申請

- 凡以個人申請方式錄取本校，且：
 - (1)將本校列為登記志願序之前 2 名；
 - (2)大學入學學科能力測驗，總級分超過 5 級分(含)
- 獎學金每學期 5 萬元。

四技二專甄選入學

- 凡以四技二專甄選入學方式錄取本校，且：
 - (1)入學成績名列錄取學系第 1 名，並將本群列為登記志願序之前 2 名；
 - (2)四技二專統測成績於錄取學系所屬群(類)別之各科目原口始成績均排名全國前 3 5%。
- 獎學金每學期 5 萬元。

長榮應屆畢業生

- 長榮中學、長榮女中應屆畢業生就讀本校其高中學業總成績名列該班前二名，能出具證明者，獎學金每學期 1 萬 5 千元。
- 長榮中學、長榮女中應屆畢業生就讀本校，可申請長榮學園獎學金，門檻低、名額多，獎學金每學期至少 5 千元，至多 10 萬元。
- ※以上獎學金均得續領，至多發給 8 學期。

長榮豐年獎學金

- 凡申請或分發進入本校書畫藝術學系就讀，且完成註冊入學，每位學生頒發「長榮豐年獎學金」2 萬元。

牧羊助學計畫

以學代工，念書還有工讀金！

- 個人申請通過第一階段，「就讀志願序」以長榮大學為第一志願，並提供(中)低收入戶或家庭所得之證明，本校即優先錄取，並提供助學工讀金。
 - ▶(中)低收入戶學生：除政府之減免外，另提供每學期 30 小時之工讀金，以學代工，由本校安排進行課業輔導。
 - ▶家庭年收入低於新台幣 70 萬：每學期補助 1.2 萬~3.5 萬元用以抵免學雜費，學生有 30 個小時需於指定地點受專人輔導課業。
- 長榮大學堅持教會大學辦學的理念，發揮基督教愛人的精神，照顧弱勢學生。本計畫共提供 192 個名額，詳見本校新鮮人服務網。

校內 18 項獎學金，9 項捐贈獎學金，校外獎學金 100 項以上
獎助學金最新訊息請進入獎助學金專區查詢相關資訊
<http://www.cjcu.edu.tw/~scholarship/mony/index.php?action=list>



完備「教」與「學」環境

Well-Prepared Teaching and Learning Environments



觀餐廚藝創能學堂
Cooking Studio



無人機飛行場
Drone Flying Field



翻轉教室
Flipped Classroom



學生宿舍
Dormitory



學生自學空間
Self-Learning Center



校園美食街
School Cafeteria

國際財務與商務管理學士學位學程

Bachelor Degree Program of International Finance and Business Management

國際化從課堂開始，全英語環境
Internationalization from full English classes

本課程為國際化採全英語授課，兼收國際學生，經由與外籍生一同學習，耳濡目染，無形中不斷強化國際視野與外語能力。此外，未來發展方向擬推動雙聯學制，落實國際學術合作。

The Bachelor Degree Program of International Finance and Business Management offers a four-year program to nurture students in the field of international financial management and business management with good English communication skills. It offers internships to strengthen the connections with industries to enhance students' competitiveness in the job-market by creating an internationally academic environment to offer students the opportunity to study abroad and receive a double degree.



東南亞文化暨產業學士學位學程

Bachelor Degree Program of Southeast Asian Culture and Industry

掌握政策，走向國際

Master the policies, moving towards International

呼應政府南向政策的發展，東南亞深具發展潛力，台灣重視其市場發展趨勢與多樣性，在商貿、投資、教育、觀光、文化、勞工等層面已有合作與投資，本校積極國際化，培養具國際移動能力及冒險刻苦精神，能赴東南亞國家從事或創業之人才。

In line with Taiwan's policy of looking southward, Chang Jung Christian University vigorously supports the processes of globalization and international mobility while adventurously reaching out to Southeast Asian nations to pursue business and promote entrepreneurial talent. Taiwan attaches great importance to the development of Southeast Asian markets, diversifying its investments and engaging in trade, education, tourism, cultural exchange and labor markets.

創新應用管理學系

Department of Innovative Application and Management

走出代工，產業升級

Upgrade the property without manufacturing

台灣近幾年傳統代工產業，逐漸式微力拼轉型，轉型過程中必須要以有效的創新應用來進行產業的創新與升級作業，來提高產業附加價值。在產業轉型過程中，需要具備創新應用素養之專業管理人才，幫助企業新產品從創意、創新、專利分析、成品開發、智慧財產及後續價值鏈管理作業等，本學系以培育具服務、倫理及創新應用素養之專業管理人才。

Taiwan's traditional manufacturing industries are undergoing transformation. This process requires innovative and new applications to upgrade operations and adding value of existing plants and properties. New approaches to management will require new cultures to help enterprises create and produce new products. The focus will have to turn to creativity, innovation, analysis of patents, development of products, intellectual property issues, value management operation and more. This department aims to develop talent for professional management led to courtesy, ethics and innovative applications of culture.

無人機應用學士學位學程

Bachelor Degree Program of Unmanned Aerial Vehicle Applications

產業發展，科技整合發展趨勢

Industrial development and integration of drone technology in development

本校資訊暨設計學院(資設院)引領國內多旋翼無人機之教育與研究開發之首，除於校內建置國內首座無人機飛行訓練場，也開設無人機飛行訓練課程，現今無人機應用、娛樂傳播、農林漁牧業、地質資源探測、基礎建設檢查、緊急災難應變、環境監測、休閒育樂……等。

The College of Information and Design at Chang Jung Christian University has prioritized education, research, and development on multi-rotor unmanned aerial vehicles (UAV). Beyond establishing the first UAV training field in Taiwan, we have created courses in the field of UAV utilization. UAVs have been widely used in entertainment, communications, agroforestry, fishery & animal husbandry, exploration & resource geology, infrastructure inspection, disaster response, relief operations, environment monitoring, recreation and leisure.

醫藥科學產業學系

Department of Medical Sciences Industry

帶動醫藥科技產業，創造高質化人才

Strengthening the Medical Sciences Industrial Sector and Creating High-quality, Talented Personnel

醫藥科技為國家發展重點項目之一，在台灣醫藥相關從業人員除醫師、藥師、護理師及營養師等專業人員之外，藥品銷售、生醫科技產品行銷、臨床試驗等人員也需高度專業訓練，目前國內仍未有相關學系著重於此。此外，生醫醫療產值將由現行 300 億元倍增至 2,600 億元，逐步推動建置創生生技園區與聚落，本系將培育醫藥產業專業人才以符合社會需求，使學生在未來職場上具有競爭力與專業優勢。

The Department of Medical Sciences Industry has filled an important niche in Taiwan and East Asia. Taiwan's Medical sector requires highly trained professionals in the areas of pharmaceutical sales, health science & technology product marketing and conducting clinical trials. In the past, these roles have been filled by medically trained researchers, pharmacists, nurses and nutritionists. Until recently, little relevant focused training was offered here. Beyond that, as the value of Taiwan's Biotechnology Medical Sector has multiplied (currently it is NT\$ 130 billion and is expected to expand to NT\$ 260 billion in coming years) Biotech Zones and areas of concentration have been set up. The Department of Medical Sciences will take part in nurturing medical industrial professionals to correspond to society's needs and to improve students' competitive strengths and professional advantages in the future workplace.

醫學社會暨健康照護學士學位學程

Bachelor Degree Program of Social Medicine and Health Care

長期照護專業知能，專業把關

Long term health-care professional skill, professional guardian

隨著進入高齡化社會，重視年長者身、心、靈健康，人力需求迫切，本校並整合社工、心理系、醫管系、護理系、醫研所等系所的師資與設備，培育具有醫學社會福祉與健康照顧領域知能專業人才。

Taiwan's march towards becoming an aging society has put emphasis on the physical, mental and emotional health of the senior citizens. The consequent urgent need for trained workers in this sector has led Chang Jung Christian University to create a cross-disciplinary program integrating the faculties and facilities of the Departments of Social Work, Psychology, Health Care Administration and Nursing alongside the Graduate Institute of Medical Sciences to develop a professional workforce with medical social welfare and health care cross-disciplinary skills and knowledge.

互動設計學系

Department of Interactive Design

人類互動，科技美學

Human Interaction, Technological Aesthetics

隨著「物聯網」以及可穿戴式設備等技術普及，如何串聯這些資訊設備，提供設計創新服務，對產業界而言十分重要。本課程互動設計以結合，資訊互動科技與藝術美學領域，以迎合數位藝術生活的發展脈動。

Owing to advances in the "Internet of Things" and wearable equipment technologies, it is important that industry connects information equipment and provides design innovation services. This course combines the fields of information interaction technology and art aesthetics to cater for the new development trend of digital art life.

智慧生活應用學士學位學程

Bachelor's Degree Program of Smart Life Application

創意科技，智慧生活

Creative Technology, Intelligent Living

隨著網路生活化，如何運用網路提升生活品質因應科技市場快速成長，現已成為全球矚目之未來潛力領域。近幾年學校積極發展生態教育，透過運用智慧生活科技將可以環境達到低碳、減量、綠能的目的，透過「智慧生活應用學士學位學程」，搭配政府推動智慧生活科技應用，構建未來網路基礎建設及開放場域實踐環境整合全院資源，眼上為未來智慧台灣發展方向。

Use of the Internet to enhance the quality of life in response to rapid technological market growth has been a worldwide inevitable trend. We envision a low-carbon, reduced pollution green energy environment that can be achieved through the application of intelligent life technologies. This course is designed to establish a future network infrastructure to open the field of empirical environment integration of the resources of the whole university. It cooperates with government agencies to strive for Taiwan's future development of smart technology.

